
 

 

 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

восьмого скликання 

 

ПРОТОКОЛ 

засідання постійної комісії з питань  

екології та раціонального природокористування 

 

23 квітня 2025 року м. Полтава № 26 

 

Головуючий: Корф Євген Анатолійович – голова постійної комісії обласної 

ради з питань екології та раціонального природокористування. 

 

Присутні члени постійної комісії: Мазур Сергій Володимирович – заступник 

голови постійної комісії (у режимі відеоконференції); Аранчій Яніна Сергіївна 

– секретар постійної комісії (у режимі відеоконференції); Бабенко Олена 

Миколаївна, Бовдир Олексій Васильович (у режимі відеоконференції), Жук 

Сергій Миколайович (у режимі відеоконференції), Корецький Микола 

Борисович (у режимі відеоконференції), Кравченко Дмитро Васильович (у 

режимі відеоконференції), Москалик Іван Володимирович (у режимі 

відеоконференції), Прокопчик Валерія Юріївна (у режимі відеоконференції), 

Сухань Олександр Якович (у режимі відеоконференції) – члени постійної 

комісії.  

 

Відсутні члени постійної комісії: Мінязев Вячеслав Данилович – перший 

заступник голови постійної комісії; Коваленко Геннадій Борисович – член 

постійної комісії. 

 

Склад постійної комісії – 13 осіб. Присутні – 11 осіб. Засідання є правомочним. 

 

Засідання постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування відбулося із застосуванням режиму відеоконференції. 

 

Запрошені та присутні: 

 

 

Бєлоножко 

Олег Вячеславович 

 

заступник голови Полтавської обласної ради 

Дроботенко 

Олеся Олександрівна 

начальник відділу інвестиційної діяльності та 

проектного менеджменту виконавчого апарату 

обласної ради 
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Коморна 

Леся Федорівна 
 

начальник Управління майном обласної ради 

Левакіна 

Оксана Віталіївна 

заступник керуючого справами – начальник 

відділу організаційного забезпечення виконавчого 

апарату обласної ради 
 

Лемешко 

Олександр Миколайович 

 

перший заступник голови Полтавської обласної 

ради 

Лисенко 

Борис Миколайович 

директор товариства з обмеженою 

відповідальністю «Спеціалізоване мисливське 

господарство "Чорнухи"» 

 

Максименко 

Олег Володимирович 

виконувач обов’язків директора Комунальної 

установи природно-заповідного фонду 

регіонального ландшафтного парку «Кременчуцькі 

плавні» Полтавської обласної ради 

 

Метельська 

Лариса Євгенівна 

начальник відділу юридичного забезпечення 

виконавчого апарату обласної ради 

 

Олейніков 

Сергій Олексійович 

директор Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації 

 

Парфеня 

Олег Олександрович 

заступник начальника Північно-Східного 

міжрегіонального управління лісового та 

мисливського господарства 

 

Погоріла 

Наталія Валеріївна 

заступник директора Комунальної установи 

природно-заповідного фонду дендрологічного 

парку загальнодержавного значення 

«Криворудський» Полтавської обласної ради 
 

Руроєва 

Лілія Олександрівна 

 

заступник голови Полтавської обласної ради 

Таранова 

Тетяна Анатоліївна 

 

начальник відділу з питань земельних відносин та 

надрокористування виконавчого апарату обласної 

ради 
 

Черкаська 

Ірина Сергіївна 

директор Комунальної установи природно-

заповідного фонду регіонального ландшафтного 

парку «Диканський» Полтавської обласної ради 
 

Представники засобів масової інформації 
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Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив присутніх з порядком 

денним засідання постійної комісії. 

 

Порядок денний: 

1. Про виконання обласної програми «Екологічні ініціативи Полтавської 

області на 2022 – 2024 роки». 

2. Про надання товариству з обмеженою відповідальністю «Спеціалізоване 

мисливське господарство "Чорнухи"» у користування мисливських угідь на 

території Лубенського району Полтавської області. 

3. Про хід виконання Регіональної програми охорони довкілля, 

раціонального використання природних ресурсів та забезпечення екологічної 

безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів Полтавської області на 

2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027»). 

4. Про звіт щодо використання коштів фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області у 2024 році та аналіз ефективності 

їх використання. 

5. Про річні звіти керівників установ, які належать до спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ і міст області. 

6. Про звіт постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування про роботу за 2024 рік. 

7. Різне. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, поставив на голосування 

запропонований порядок денний засідання постійної комісії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. відсутній 

Бовдир О.В. відсутній Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував затвердити регламент 

роботи постійної комісії: 

− для виступів – до 5 хв.; 

− для пропозицій – до 3 хв.; 

− в обговоренні питань порядку денного в першу чергу слово надається 

членам постійної комісії. 
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ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. відсутній Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи постійної комісії. 

 

Перед початком розгляду питань порядку денного Корф Є.А., голова 

постійної комісії, повідомив, що відповідно до рекомендацій з питань 

запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у Полтавській обласній раді, у 

разі наявності у присутніх на засіданні постійної комісії депутатів обласної 

ради конфлікту інтересів при розгляді питань порядку денного, вони мають 

врегулювати його шляхом своєчасного самостійного публічного оголошення 

про це під час засідання. 

 

Розгляд питань порядку денного. 

 

 

1. СЛУХАЛИ: Про виконання обласної програми «Екологічні ініціативи 

Полтавської області на 2022 – 2024 роки». 

 

Дроботенко О.О., начальник відділу інвестиційної діяльності та 

проектного менеджменту виконавчого апарату обласної ради, повідомила, що 

рішенням пленарного засідання десятої позачергової сесії Полтавської обласної 

ради восьмого скликання від 24 грудня 2021 року № 371 затверджено обласну 

програму «Екологічні ініціативи Полтавської області на 2022 – 2024 роки» (далі 

– Програма). Мета Програми передбачала залучення широкого кола громадян 

та активізацію їх співпраці з органами місцевого самоврядування, виконавчою 

владою в напрямку підвищення екологічної свідомості шляхом об’єднання 

ресурсів та зусиль для вирішення екологічних питань. 

Доповіла, що за три роки плановий обсяг фінансування заходів Програми з 

обласного бюджету становив 13 681,40 тис. грн. Фактично спрямовано 

11 783,67 тис. грн, що складає 86 % від запланованої суми. 

Пояснила, що у 2022 році, через обмеження, встановлені постановою 

Кабінету Міністрів України від 9 червня 2021 року № 590 «Про затвердження 

Порядку виконання повноважень Державною казначейською службою в 

особливому режимі в умовах воєнного стану» (зі змінами та доповненнями), 

придбання необхідних товарів та послуг для реалізації заходів Програми не 

проводилось. На початок 2022 року плановий обсяг фінансування заходів 

Програми з обласного бюджету становив 6 950,00 тис. грн, однак у зв’язку з 
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введенням умов воєнного стану, заплановані бюджетні видатки за рахунок 

коштів обласного фонду охорони навколишнього природного середовища 

скорочені до 199,40 тис. грн. Фактично спрямовано 35,24 тис. грн на збір 

небезпечних відходів обласним екобусом з подальшою їх утилізацією. 

Розповіла, що заходи Програми поділено за напрямками: 

1. Підвищення обізнаності територіальних громад щодо поводження з 

відходами. 

2. Організація та проведення Конкурсу громадських екологічних ініціатив. 

3. Створення умов для підвищення культури поводження з небезпечними 

побутовими відходами. 

Зазначила, що у 2023 – 2024 роках: 

проведено 5 навчальних семінарів, 7 підсумкових заходів та 2 вебінари для 

участі у Конкурсі громадських екологічних ініціатив; 

подано 185 проєктів, з яких 62 стали переможцями, 98 % зазначених 

проєктів реалізовано; 

обласний екобус відвідав 38 територіальних громад Полтавської області; 

зібрано 3,8 тонн батарейок, 18 017 шт. люмінесцентних ламп, 465 штук 

термометрів. 

Акцентувала увагу на тому, що громадські екологічні ініціативи 

стимулювали місцеві ради Полтавської області враховувати конкретні потреби 

мешканців та інвестувати кошти місцевого бюджету в розвиток територій 

громад.  

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

  

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. відсутній Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію начальника відділу інвестиційної діяльності та проектного 

менеджменту виконавчого апарату обласної ради Дроботенко О.О. взяти до 

відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про виконання обласної 

програми "Екологічні ініціативи Полтавської області на 2022 – 2024 роки"». 
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2. СЛУХАЛИ: Про надання товариству з обмеженою відповідальністю 

«Спеціалізоване мисливське господарство "Чорнухи"» у користування 

мисливських угідь на території Лубенського району Полтавської області. 

 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що на розгляд 

Полтавської обласної ради вноситься проєкт рішення «Про надання товариству 

з обмеженою відповідальністю "Спеціалізоване мисливське господарство 

«Чорнухи»" у користування мисливських угідь на території Лубенського 

району Полтавської області», розроблений Департаментом екології та 

природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації відповідно 

до делегованих повноважень на підставі подання Державного агентства лісових 

ресурсів України, погодженого Полтавською обласною військовою 

адміністрацією. 

Зазначив, що надання у користування мисливських угідь площею 

4 912,4218 га дозволить товариству з обмеженою відповідальністю 

«Спеціалізоване мисливське господарство "Чорнухи"» проводити господарську 

діяльність з ведення мисливського господарства, створювати сприятливі умови 

для охорони і відтворення мисливських тварин, збереження і поліпшення 

середовища їх перебування на відповідній території. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

Парфеня О.О., заступник начальника Північно-Східного міжрегіонального 

управління лісового та мисливського господарства, зазначив, що надання 

мисливських угідь у користування дозволить товариству з обмеженою 

відповідальністю «Спеціалізоване мисливське господарство "Чорнухи"» 

укласти з Державним агентством лісових ресурсів України договір про умови 

ведення мисливського господарства, що забезпечить раціональне використання 

державного мисливського фонду та дотримання екологічного стану 

мисливських угідь на відповідній території. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Корф Є.А., голова постійної комісії, поцікавився щодо строку 

користування мисливськими угіддями.  

Москалик І.В., член постійної комісії, уточнив інформацію щодо 

зауважень, викладених в листі Полтавської обласної військової адміністрації 

від 18.12.2024 № 18597/1/01-37. Задав питання щодо використання території 

природно-заповідного фонду, які входять у межі мисливських угідь виключно, 

як відтворювальні ділянки, відповідно до статей 20 і 27 Закону України «Про 

мисливське господарство та полювання». 

Лисенко Б.М., директор товариства з обмеженою відповідальністю 

«Спеціалізоване мисливське господарство "Чорнухи"», пояснив, які види 

мисливських угідь надаються в користування.  
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Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

Аранчій Я.С. за Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. відсутній Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. за Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. та заступника 

начальника Північно-Східного міжрегіонального управління лісового та 

мисливського господарства Парфені О.О. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про надання товариству з 

обмеженою відповідальністю "Спеціалізоване мисливське господарство 

«Чорнухи»" у користування мисливських угідь на території Лубенського 

району Полтавської області». 

 

 

3. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Регіональної програми охорони довкілля, 

раціонального використання природних ресурсів та забезпечення екологічної 

безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів Полтавської області на 

2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027»). 

 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що рішенням 

пленарного засідання чотирнадцятої позачергової сесії Полтавської обласної 

ради восьмого скликання від 26.07.2022 № 412 затверджено Регіональну 

програму охорони довкілля, раціонального використання природних ресурсів 

та забезпечення екологічної безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів 

Полтавської області на 2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027») (далі – Програма).  

Вказав, що метою Програми є реалізація державної екологічної політики 

спрямованої на досягнення доброго стану довкілля, безпечного для життя і 

здоров’я людей, впровадження збалансованого природокористування, 

збереження та відновлення природних екосистем, підвищення рівня суспільної 

екологічної свідомості та досягнення гармонії взаємодії суспільства і природи. 

Зазначив, що відповідальним виконавцем Програми є Департамент 

екології та природних ресурсів Полтавської обласної державної адміністрації. 

Крім того, по кожному із заходів Програми визначено відповідального 

виконавця. 
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Доповів, що загальний обсяг фінансування Програми на період з 2022 по 

2027 роки становить 1 320 866 100 грн (в тому числі на 2024 рік – 

216 046 400 грн). 

Прозвітував про фактичне фінансування Програми за 2022 – 2024 роки, яке 

становить 79 665 496 грн (11,4 % від запланованої суми), в тому числі: 

з державного бюджету – 42 499 360 грн; 

з обласного бюджету (фонд охорони навколишнього природного 

середовища Полтавської області) – 36 794 436 грн; 

з місцевих бюджетів – 371 700 грн. 

Назвав напрями за якими у 2024 році виконувались заходи з: 

будівництва, розширення та реконструкції протиерозійних, 

гідротехнічних, протикарстових, берегозакріплювальних, протизсувних, 

протиобвальних, протилавинних, протиселевих споруд та заходи із захисту від 

підтоплення і затоплення територій. Регіональним офісом водних ресурсів у 

Полтавській області на виконання Програми продовжувався реалізовуватися 

захід «Берегоукріплювальні заходи на Кременчуцькому водосховищі в районі 

с. Мозоліївка Глобинського району I черга. Коригування» (Всього за 2024 рік 

підрядником виконано роботи по влаштуванню під’їзної дороги, 6 розворотних 

площадок та будівництво кам’яно-накидної дамби протяжністю 664 м. 

Фінансування здійснювалося за рахунок державного бюджету (20 900 660 грн) 

та коштів фонду охорони навколишнього природного середовища Полтавської 

області (21 млн грн); 

створення нових, розширення існуючих територій та об’єктів природно-

заповідного фонду (За кошти фонду охорони навколишнього природного 

середовища Полтавської області розроблено проєкти створення територій 

об’єктів природно-заповідного фонду (нові території) та проєкти землеустрою 

щодо організації і встановлення меж територій природно-заповідного фонду). 

Акцентував увагу на тому, що основною проблемою недостатнього 

виконання Програми є те, що затвердження та початок реалізації Програми 

збігся з початком введення в Україні правового режиму воєнного стану. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Корф Є.А., голова постійної комісії, задав питання щодо виділення коштів 

на реалізацію заходів, передбачених Програмою. 

Москалик І.В., член постійної комісії, запитав щодо реалізації 

природоохоронних заходів, передбачених Програмою у 2025 році; виділення 

коштів з державного бюджету на реалізацію заходів Програми; запропонував 

підготувати звернення щодо фінансування заходів, передбачених Програмою. 

Кравченко Д.В., член постійної комісії, поцікавився фінансуванням 

берегоукріплювальних заходів на Кременчуцькому водосховищі. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 
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ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

Аранчій Я.С. за Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. відсутній Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. за Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації: 

підготувати проєкт звернення щодо фінансування заходів передбачених 

Регіональною програмою охорони довкілля, раціонального використання 

природних ресурсів та забезпечення екологічної безпеки з урахуванням 

регіональних пріоритетів Полтавської області на 2022 – 2027 роки 

(«Довкілля – 2027»); 

забезпечити подальше виконання Регіональної програми охорони довкілля, 

раціонального використання природних ресурсів та забезпечення екологічної 

безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів Полтавської області на 

2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027») та реалізацію визначених у ній заходів. 

 

 

4. СЛУХАЛИ: Про звіт щодо використання коштів фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області у 2024 році та 

аналіз ефективності їх використання. 

 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, доповів, що у 2024 році до 

Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації надійшло 75 запитів на фінансування з фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області на суму 

214 324 411 грн. 

Повідомив, що рішенням пленарного засідання тридцять третьої сесії 

Полтавської обласної ради восьмого скликання від 30.08.2024 № 845 (зі 

змінами) затверджено Перелік природоохоронних заходів для фінансування з 

фонду охорони навколишнього природного середовища Полтавської області в 

2024 році на суму 57 87 945 грн, до якого увійшло 17 заходів. 

Зазначив, що станом на 01.01.2025, фактично профінансовано заходи на 

суму 55 351 424 грн, що становить 97,0 % від плану фінансування. Детально 

ознайомив присутніх з фінансуванням кожного природоохоронного заходу. 
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Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, доповіла про 

забезпечення екологічно безпечного збирання, перевезення в 2024 році відходів 

(люмінесцентних ламп, термометрів, батарейок) з метою їх подальшої 

утилізації в рамках обласної програми «Екологічні ініціативи Полтавської 

області на 2022 – 2024 роки».  

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, задав питання щодо контролю за 

використанням коштів фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області у 2024 році та аналізу ефективності їх використання. 

Запропонував рекомендувати Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації надати постійній комісії обласної 

ради з питань екології та раціонального природокористування інформаційну 

таблицю в розрізі запитів, які надійшли до Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації, з деталізованою 

інформацією про кожен захід (кошторисна вартість, стан готовності, 

запропонована сума до фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області у 2025 році). 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. відсутній Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. за Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію головних розпорядників коштів фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області у 2024 році взяти 

до відома. 

2. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації внести на 

розгляд постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування проєкт Переліку природоохоронних заходів для 

фінансування з фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області у 2025 році. 
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Корф Є.А., голова постійної комісії, враховуючи пропозицію члена 

постійної комісії Москалика І.В., запропонував членам постійної комісії 

повернутися до розгляду питання «Про звіт щодо використання коштів фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області у 

2024 році та аналіз ефективності їх використання». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

Аранчій Я.С. за Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. відсутній 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. не голосував 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: повернутися до розгляду питання «Про звіт щодо використання 

коштів фонду охорони навколишнього природного середовища Полтавської 

області у 2024 році та аналіз ефективності їх використання». 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував доповнити рекомендації 

постійної комісії пунктом: «Рекомендувати Департаменту екології та 

природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації надати 

постійній комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування інформаційну таблицю в розрізі запитів, які надійшли до 

Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації, з деталізованою інформацією про кожен захід (кошторисна 

вартість, стан готовності, запропонована сума до фінансування з фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області у 2025 

році)» та проголосувати в цілому. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

Аранчій Я.С. за Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. відсутній 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. не голосував 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію головних розпорядників коштів фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області у 2024 році взяти 

до відома. 
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2. Рекомендувати Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації надати постійній комісії обласної 

ради з питань екології та раціонального природокористування інформаційну 

таблицю в розрізі запитів, які надійшли до Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації, з деталізованою 

інформацією про кожен захід (кошторисна вартість, стан готовності, 

запропонована сума до фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області у 2025 році). 

3. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації внести на 

розгляд постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування проєкт Переліку природоохоронних заходів для 

фінансування з фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області у 2025 році. 

 

 

5. СЛУХАЛИ: Про річні звіти керівників установ, які належать до спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ і міст області. 

 

Максименко О.В., виконувач обов’язків директора Комунальної установи 

природно-заповідного фонду регіонального ландшафтного парку 

«Кременчуцькі плавні» Полтавської обласної ради, зазначив, що фінансування 

передбачено планом на 2024 рік по загальному фонду складає 1 765,9 тис. грн, 

касові видатки фактично використані в сумі 1 757,7 тис. грн.  

Доповів, що послуги, пов’язані із забезпеченням провадження рекреаційної 

діяльності, виконано в повному об’ємі, проведено 20 екскурсій, відкрито 

екологічну стежку «Знайомство з РЛП Кременчуцькі плавні». 

Акцентував увагу на тому, що екологічні заходи спрямовані, в першу 

чергу, на поширення інформації про парк і дотримання режиму використання 

території, а також на виховання дітей щодо збереження навколишнього 

середовища.  

Повідомив, що проведення робіт щодо забезпечення охорони, збереження і 

відтворення територій, природних комплексів і об’єктів природно-заповідного 

фонду, здійснення науково-екологічної та просвітницької роботи було 

ефективним.  

Пояснив, що динаміка виявлених правопорушень є неефективною і складає 

-40 % від запланованих у зв’язку з введенням воєнного стану та відсутності у 

штаті спеціаліста з охорони тваринного світу із базовою освітою і фахівця з 

юридичних питань. Розповів, що, крім основної роботи, приділялася увага і 

волонтерській діяльності. Відповів на запитання членів постійної комісії 

обласної ради з питань екології та раціонального природокористування.  

 

Черкаська І.С., директор Комунальної установи природно-заповідного 

фонду регіонального ландшафтного парку «Диканський» Полтавської обласної 

ради, повідомила, що на 2024 рік по загальному фонду кошторисом 
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затверджено кошти в сумі 2 061,77 тис. грн, отримано із загального бюджету – 

2 058,51 тис. грн. 

Доповіла, що протягом 2024 року фахівцем з рекреації проведено 

34 екскурсії для 560 дітей, студентів та дорослих Полтавської області та 

внутрішньо переміщених осіб, а фахівцем з екологічної освіти – 79 освітньо-

виховних заходів. Також, зазначеними фахівцями проведено тижневу еколого-

натуралістичну практику у регіональному ландшафтному парку 

«Нижньоворсклянський» для дітей-членів громадської організації «Зелене 

серце». 

Зазначила, що інспекторською службою проведено 57 рейдів та 262 обходи 

щодо обстеження території, об’єктів природно-заповідного фонду. Також, 

зазначеною службою підготовлено та направлено матеріали про порушення 

природоохоронного законодавства до Диканської окружної прокуратури 

Полтавської області та Головного управління Національної поліції в 

Полтавській області. Акцентувала увагу на проведених заходах з благоустрою 

території Троянівського водосховища. 

 

Погоріла Н.В., заступник директора Комунальної установи природно-

заповідного фонду дендрологічного парку загальнодержавного значення 

«Криворудський» Полтавської обласної ради, повідомила, що рішенням 

пленарного засідання двадцять восьмої позачергової сесії Полтавської обласної 

ради восьмого скликання від 22.12.2023 № 737 «Про затвердження Програми 

фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 

обласної ради на 2024 – 2028 роки» виділено кошти загального фонду у розмірі 

1 149,7 тис. грн та кошти спеціального фонду від власних надходжень у розмірі 

15 тис. грн. Зазначила, що фактичні показники не відрізняються від планових, 

оскільки кошти були використані в повному обсязі. 

Доповіла про проведення наступних заходів: 

акція до дня довкілля «Посади своє дерево»; 

трудовий десант до дня народження засновника дендрологічного парку 

загальнодержавного значення «Криворудський» Лопати С.М.; 

XIV Всеукраїнський екологічний фестиваль «Лель»; 

безкоштовні екскурсії для внутрішньо переміщених осіб щовівторка; 

поповнення експонатів «Куточку пам’яті Олені Байрак»; 

проєкт «Лікарські рослини у культурі Криворудського дендропарку»; 

XI Всеукраїнський науково-практичний семінар «Навколишнє середовище 

і здоров’я людини»; 

Всеукраїнська науково-практична конференція «Біорізноманіття: теорія, 

практика та методичні аспекти у закладах освіти».  

 

ВИСТУПИЛИ:  

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що Департамент 

екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації 

не має зауважень до роботи керівників установ природно-заповідного фонду, 
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які належать до спільної власності територіальних громад сіл, селищ і міст 

області. Розповів про реалізацію заходів програми фінансування комунальних 

установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради на 

2024 – 2028 роки. На запитання депутатів пояснив про встановлення меж 

земельної ділянки і закріплення межовими знаками території регіонального 

ландшафтного парку «Кременчуцькі плавні» та запропонував розширити 

територію зазначеного регіонального ландшафтного парку. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила, 

що Управління майном обласної ради не має зауважень до роботи керівників 

установ, які належать до спільної власності територіальних громад сіл, селищ і 

міст області. 

Кравченко Д.В., член постійної комісії, задав питання щодо встановлення 

меж земельної ділянки та закріплення межовими знаками території 

регіонального ландшафтного парку «Кременчуцькі плавні». 

Корецький М.Б., член постійної комісії, задав питання щодо екологічної 

стежки «Знайомство з РЛП Кременчуцькі плавні». 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. відсутній 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. не голосував 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Звіт виконуючого обов’язки директора Комунальної установи природно-

заповідного фонду регіонального ландшафтного парку «Кременчуцькі плавні» 

Полтавської обласної ради Максименка О.В. про виконання показників 

ефективності використання спільного майна, а також майнового стану установ, 

за 2024 рік взяти до відома. 

2. Звіт директора Комунальної установи природно-заповідного фонду 

регіонального ландшафтного парку «Диканський» Полтавської обласної ради 

Черкаської І.С. про виконання показників ефективності використання спільного 

майна, а також майнового стану установ, за 2024 рік взяти до відома. 

3. Звіт заступника директора Комунальної установи природно-заповідного 

фонду дендрологічного парку загальнодержавного значення «Криворудський» 

Полтавської обласної ради Погорілої Н.В. про виконання показників 

ефективності використання спільного майна, а також майнового стану установ, 

за 2024 рік взяти до відома. 
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6. СЛУХАЛИ: Про звіт постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування про роботу за 2024 рік. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив присутніх зі звітом 

постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування про роботу за 2024 рік.  

Ознайомив членів постійної комісії з проєктом рекомендацій та 

запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. відсутній 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. відсутній 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. не голосував 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: погодити звіт постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування про роботу за 2024 рік. 

 

 

7. СЛУХАЛИ: Різне. 

 

У різному виступів не було. 

 

 

 

Голова постійної комісії Євген КОРФ 

 

 

 

Секретар постійної комісії Яніна АРАНЧІЙ 


